
                   AKADEMICKÝ SENÁT  
 SLEZSKÉ UNIVERZITY V OPAVĚ 

 Na Rybníčku 1, 746 01 Opava 
 

Zápis z 350. zasedání konaného dne 21. ledna 2025  
 

Členové senátu a přítomní hosté  

Přítomni senátoři Dr. Adamová, Doc. Baran, Dr. Chmielová (online), Dr. Horsáková, Dr. 
Kamrádová, Dr. Kocourková (online.), Dr. Koštuříková (online), Dr. Novotná, 
Dr. Skalná, Dr. Szarowská (online), Dr. Vojtal, G. Baranová, Ing. Foltisová, D. 
Horáková, N. Kočí, K. Lezová, Bc. Pohlodko, Bc. Stanovský 

Omluveni/neomluveni 
senátoři 

Dr. Stoklasa (oml.), Dr. Vomlela (oml.), S. Macková, (oml.), Mgr. Pecinová 
(oml.), A. Střížová, DiS (oml.), T. Velčovská (oml.) 

Hosté Ing. Růžičková, Dr. Matula, Dr. Radek 

  
Program jednání: 

1. Projednání programu jednání 
 

2. Legislativní záležitosti 
a) IV. Změna Vnitřního mzdového předpisu Slezské univerzity v Opavě 
b) II. Změna Studijního a zkušebního řádu pro studenty doktorských studijních 
programů Slezské univerzity v Opavě, Filozoficko-přírodovědecké fakulty v Opavě 
 

3. Ekonomické záležitosti 
a) Dodatek č. 2 k rozpisu příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity v Opavě 

pro rok 2024 
 

4. Personální záležitosti 
a) Předchozí souhlas se jmenováním členky Rady pro vnitřní hodnocení SU 

 
5. Různé 

 

Ad 1) Projednání programu jednání 
 
Kamrádová: Přivítala všechny přítomné senátory a hosty. Sdělila, že je přítomno 14 členů senátu 
prezenčně a 4 senátoři online. Prohlásila senát za usnášeníschopný. Požádala o případné návrhy  
na změnu programu. Nikdo neměl žádné připomínky. 
 
Návrh usnesení 1: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje program 350.  zasedání AS 
SU 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
18    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 
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Ad 2) Legislativní záležitosti 
 

a) IV. Změna Vnitřního mzdového předpisu Slezské univerzity v Opavě 
 
Kvestorka: Konstatovala, že všechny námitky, které obdržela byly vypořádány. Jedním z úkolů 
z minulého jednání bylo více rozpracovat popisy 4 stupňů práce, což bylo zasláno v upraveném návrhu 
IV. Změny, kdy byl předložen jak původní návrh z minulého zasedání v režimu změn, tak nová 
upravená verze. Dalším úkolem bylo projednat princip návrhu na změnu s ekonomickou komisí, 
jednání proběhlo, vše bylo vysvětleno. Třetím úkolem bylo zpracovat důvodovou zprávu, která 
všechny změny bude vysvětlovat. Tato byla také předložena. Podle vyjádření přítomných, byla 
metodika pochopena a bylo konstatováno, že je správná a má smysl. Konstatovala, že těm 
zaměstnancům, kterých se to týká, to nic nepřinese, až na odůvodněné výjimky. Ke změnám 
přistoupila proto, že ty věci je třeba dělat správně a jejím úkolem je nastavit systémy tak, aby byly 
transparentní, jasné a srozumitelné, a aby se podle nich dalo postupovat. Dále konstatovala, že není 
ten, kdo o tom rozhoduje.  
 
Kamrádová: Požádala předsedkyni ekonomické komise o vyjádření. 
 
Koštuříková: Poděkovala za čas a energii, kterou paní kvestorka věnovala nejen přípravě mzdového 
předpisu, ale i čas v rámci několika diskuzí. Konstatovala, že jednání probíhala velice korektně a 
shodli se, že konstrukce je logická. Shodli se také na mnoha dalších věcech, a to na katalogu prací, 
podle kterého bude zařazení jednotlivých pozic jednoznačné, transparentní a spravedlivé. Souhlasí 
také s úpravami oproti minulému znění. V podstatě jediné, na čem se většina shodne, že nesouhlasí, je 
navržený tarif pro 3. třídu u neakademických pracovníků, kdy je navržen ve stejné výši, jako u 
odborného asistenta. Padl zde návrh, že by tento tarif mohl být o něco snížen. Za ekonomickou komisi 
prohlásila, že většina členů s ohledem na jednu spornou položku, nedává souhlasné stanovisko a 
nedoporučuje tento mzdový předpis schválit. 
 
Diskuze: 
 
Kocourková: Vznesla dotaz, když se předpis neschválí, jestli je reálné, že by se řešily i platy 
akademiků. Nicméně nechce, aby to vyznělo tak, že když ne akademici, tak ani neakademici. 
 
Kvestorka: Konstatovala, že tyto diskuze již byly vedeny za přítomnosti pana rektora i ekonomické 
komise. Všichni jsou si vědomi, že částka u akademiků by měla být vyšší, bylo i vysvětleno, proč 
tomu tak není. Nikdo nemá problém s tím, že by měly být tarify vyšší, problémem je, že součásti 
nemají prostředky vyšší částky ufinancovat. V letošním roce se očekává navýšení limitu více než 
v předchozích letech, nicméně dosud nejsou žádné informace, ani o kritériích, na která by navýšení 
mělo být vázáno, tudíž nelze s ničím počítat. Pokud k navýšení dojde, otevře se otázka k diskuzi o 
navýšení tarifů. Nicméně nemůže mluvit za součásti. 
 
Kamrádová: Konstatovala, že hovořila s panem rektorem, který je otevřen jakékoli diskuzi. Dohodli 
se, že na jednání AS SU pozvou vedoucí součástí, aby se mohlo diskutovat o navýšení tarifů. Požádala 
předsedkyni ekonomické komise o domluvení schůzky, kde by byly dohodnuty detaily, které by 
mohly být projednávány. 
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Szarowská: Doplnila, že na většině úprav se shodli, ale velmi byla diskutována právě otázka vzdělání 
a odpovídajících tarifů akademiků a neakademiků, Považuje to za velký problém diskutovaný 
akademiky na všech součástech a složitě vysvětlitelný svým kolegům, Vysvětlila, proč navrhli jednání 
s vedoucími součástí. Uvedla, že ačkoli byl návrh podpořen vedoucími opavských součástí, je potřeba, 
aby tito byli seznámeni s pohledem akademické obce, jelikož na námitky fakultních AS by bylo po 
schválení pozdě, protože předpis je společný pro celou SU. Bylo by vhodně, aby byla projednána 
úprava předpisu pro akademiky i neakademiky najednou. Konstatovala, že ví, že předpis byl projednán 
s odbory a vznesla dotaz, s kým toto bylo projednáno. Nepodařilo se jí dopátrat, kdo schvaloval za 
odbory. 
 
Kvestorka: Konstatovala, že pokud existuje nějaká povinnost projednávat věc s odbory, tak 
momentálně jediná odnož, která je aktivní je na OPF, předsedkyní je p. Snopková, která dala 
souhlasné stanovisko. Doplnila ke vzdělání, že se jedná o vazbu na metodiku ISCO, což je jakýsi 
statistický přehled zaměstnání, který vychází z nějaké mezinárodní metodiky, která se dělí do 4 úrovní 
náročnosti a tam se připojuje vzdělání, které by tomu mělo odpovídat. Akademici mají předpoklad na 
vzdělání, u neakademických pozic není na některé pozice vzdělání předepsané. 
 
Koštuříková: Jedním z bodů, kde se shodli i s vedením je otázka nedostatečného nastavení tarifu pro 
odborné asistenty. V současné době se vychází z toho, jaký má univerzita rozpočet. Vrací se ke 
konstrukčnímu rámci předpisu, jedná se zde o jisté náročnosti práce, ale bez ohledu na to, jaký je 
rozpočet. Podle ní náročnost práce odborného asistenta je náročnější a měl by tam být vyšší tarif. 
 
Skalná: Konstatovala, že se domnívá, že vše, co zde zaznělo, je pravda, ale v současné době, pokud to 
nelze jinak, když se zvýší mzdy akademikům a sníží neakademikům, také je to bude demotivovat. 
Tudíž se domnívá, že to momentálně nemá rychlé řešení. Domnívá se, že je nutné, aby o tom 
problému vedoucí součástí věděli, že je nutné toto řešit. 
 
Adamová: Navrhla tajné hlasování o tomto předpisu. 
 
Návrh usnesení 2: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje tajné hlasování o IV. 
Změně Vnitřního mzdového předpisu Slezské univerzity v Opavě 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
16    1    1 
 
Usnesení bylo přijato. 
 
Kamrádová: Konstatovala, že je nutné zvolit volební komisi. 
 
Navrženi byli: 
PhDr. Diana Adamová, Ph.D. 
Bc. Tomáš Stanovský 
Bc. Denisa Horáková 
 
Návrh usnesení 3: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě zvolil volební komisi pro hlasování  
o IV. Změně Vnitřního mzdového předpisu Slezské univerzity v Opavě ve složení: PhDr. Diana 
Adamová, Ph.D., Bc. Tomáš Stanovský, Bc. Denisa Horáková 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
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15    0    3 
 
Usnesení bylo přijato. 
 
Komise si zvolila za předsedkyni PhDr. Dianu Adamovou, Ph.D. 
 
Adamová: Sdělila způsob volby. 4 senátoři budou volit tajně online. Bylo rozdáno 14 hlasovacích 
lístků. Všechny byly odevzdány jako platné.  
 
Návrh usnesení 4: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje IV. Změnu Vnitřního 
mzdového předpisu Slezské univerzity v Opavě 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
11    5    2 
 
Usnesení nebylo přijato. 
 

b) II. Změna Studijního a zkušebního řádu pro studenty doktorských studijních programů 
Slezské univerzity v Opavě, Filozoficko-přírodovědecké fakulty v Opavě 

 
Radek: Předseda AS SU FPF informoval, že navrhované změny Studijního a zkušebního řádu pro 
studenty doktorských studijních programů reagují na změnu vnitřních předpisů univerzity a zkušenosti 
při realizaci doktorských studijních programů, kdy se mění články ohledně zápisu do studia, průběhu a 
kontroly studia a také ustanovení o studiu osob v uznané době rodičovství. Důvodová zpráva a 
materiál v korekčním režimu byly předloženy. Vše bylo schváleno AS SU FPF 6.1.2025. 
 
Diskuze: 
Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 
 
Návrh usnesení 5: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje II. Změnu Studijního  
a zkušebního řádu Slezské univerzity v Opavě, Filozoficko-přírodovědecké fakulty v Opavě 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
18    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
Ad 3) Ekonomické záležitosti 
 

a) Dodatek č. 2 k rozpisu příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity v Opavě pro rok 
2024 
 

Koštuříková: Konstatovala, že požádala členy ekonomické komise, aby vložili své případné 
připomínky. Nikdo žádné připomínky neměl. Za ekonomickou komisi tedy doporučuje tento dodatek 
ke schválení. 
 
Diskuze: 
Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 
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Návrh usnesení 6: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Dodatek č. 2 k rozpisu 
příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity v Opavě pro rok 2024 
 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
18    0    3 
 
Usnesení bylo přijato. 
 
Ad 4) Personální záležitosti 
 

a) Předchozí souhlas se jmenováním členky Rady pro vnitřní hodnocení 
 
Matula: Informoval, že se jedná o změnu, kdy na svůj post rezignovala děkanka Kolaříková, která za 
sebe navrhuje proděkanku pro studium Mgr. Silberovou, jako zástupkyni za Fakultu veřejných politik. 
 
Koštuříková: Konstatovala, že je řečeno, že RVH má 18 členů, kdy 3 členové jsou určeni zákonem a 
dalších 15 je rovným dílem nominováno AS SU, VR a rektorem. Paní děkanka byla nominována 
Vědeckou radou SU, domnívám se, že by nového člena či členku měla navrhnout opět Vědecká rada 
SU. Pokud ví, tak Vědecká rada SU neproběhla, tudíž by počkala na návrh VR SU. 
 
Matula: Konstatoval, že tedy tento bod stahuje z jednání AS SU. 
 
Ad 5) Různé 
 
a) 
Adamová: Vznesla dotaz na prorektora Matulu ohledně žádostí o dovolené, zdali by nebylo možné pro 
ulehčení podávat žádosti o dovolené např. v Evidu či jinak elektronicky? 
 
Matula: Předal slovo paní kvestorce. 
 
Kvestorka: Konstatovala, že v loňském roce byl pořízen modul v Magionu, přes který se žádosti o 
dovolené budou schvalovat a budou se propisovat do mezd. Bude možné je upravovat, rušit apod. 
Implementace je poměrně jednoduchá, nicméně požadavek zněl, že to musí být provázáno s Evido. 
V současné době probíhá testování a zkušební provoz by měl být spuštěn během jednoho až dvou 
měsíců. Změna bude také v tom, že nebude možné pořídit dovolenou ručně, pouze cestou přes tento 
modul. 
 
Baran: Vznesl dotaz, zdali by nemohlo existovat něco jako nepřítomnost v IS SU, aby ostatní 
vidělikdo je nepřítomen. 
 
Kvestorka: Konstatovala, že takový dotaz ještě neobdržela, bude nutné prověřit u kolegů na CITu. 
 
Matula: Doplnil, že toto prověří na CITu. 
 
 
b)  

Vojtal: Vznesl dotaz, jak dlouho bude na budově rektorátu SU vyvěšena vlajka cizího státu. 
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Březinová: Informovala, že před časem odpovídala na tento dotaz v rámci §106. Dokud bude 
pokračovat válka na Ukrajině, bude vyvěšena vlajka na budově. 
 
Matula: Ztotožňuje se také s tím, že dokud bude probíhat konflikt na Ukrajině, bude na budově  
vyvěšena vlajka. 
 

c)  
Kamrádová: Informovala, že hovořila opět s děkanem OPF, zatím stále není k dispozici zasedací 
místnost děkana v Karviné, proto jednání dále bude probíhat v Opavě. Potom bude dohodnuto, 
kolikrát proběhne jednání v Karviné, jelikož celý podzim a zimu probíhala jednání v Opavě. 
 
Příští zasedání Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě se bude konat 11.  února 2024 
ve 13:00 hodin v Opavě. 
 
Zapsala:  Zuzana Moravcová 
Viděl:   Aneta Střížová, DiS. 
  předsedkyně SK AS SU 
Schválil:    Ing. Lucie Kamrádová, Ph.D. 

předsedkyně AS SU  
Ing. Irena Szarowská, Ph.D. MPA 
místopředsedkyně AS SU 
PhDr. Diana Adamová, Ph.D. 
tajemnice AS SU 

 
 
 
 
 

 U S N E S E N Í 
 

z 350. zasedání AS SU  
konaného dne 21. 1. 2025 

 
Usnesení 1: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje program  
350. zasedání Akademického senátu v Opavě 
Usnesení 2: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje tajné hlasování o IV. Změně 
Vnitřního mzdového předpisu Slezské univerzity v Opavě  
Usnesení 3: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě zvolil volební komisi pro hlasování o  IV. 
Změně Vnitřního mzdového předpisu Slezské univerzity v Opavě ve složení: PhDr. Diana Adamová, 
Ph.D., Bc. Tomáš Stanovský, Bc. Denisa Horáková 
Usnesení 4: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě neschvaluje IV. Změnu Vnitřního 
mzdového předpisu Slezské univerzity v Opavě 
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Usnesení 5: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje II. Změnu Studijního  
a zkušebního řádu Slezské univerzity v Opavě, Filozoficko-přírodovědecké fakulty v Opavě 
Usnesení 6: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Dodatek č. 2 k rozpisu 
příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity v Opavě pro rok 2024 
 
 
 
 
 
 
 

 
                                                                                        Ing. Lucie Kamrádová, Ph.D. 

  předsedkyně AS SU 
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